
8 |  | MENINGER|   

LOFOTPOSTENMANDAG  26. SEPTEMBER 2016

DEBATT
Telefon: 76 06 78 00 Nettavis: lofotposten.no/debatt

LEDER

14 av 100 sykehuspasienter ble i jor påført en eller 
lere skader under oppholdet, for åtte av 100 resul-
terte skaden i forlenget tid på sykehuset, innleggelse 
på nytt eller den ikk mer alvorlige konsekvenser. 
Altfor høye tall, fastslår helsedirektør Bjørn Guldvog. 
Statistikk Helsedirektoratet fremla torsdag, viser at 
norske sykehus fortsatt sliter med å få redusert 
omfanget av sårinfeksjoner etter operasjoner, av 
urinveisinfeksjoner og av skader som knytter seg til 
legemiddelbruk. Etter en svak nedgang har skade-
prosenten vært ganske stabil de siste fem årene – og 
det kan helsevesenet selvsagt ikke slå seg til ro med.  
 
Like selvsagt er det, får man tro, at helsepersonell av 
alle kategorier er 
opptatt av å unngå 
pasientskader. Men 
ifølge helsedirektøren 
føler mange at arbeids-
miljøet ikke har tilstrek-
kelig oppmerksomhet 
rettet mot problemene. 
Svakheter i systemet 
krever tiltak på et 
overgripende nivå. I så 
måte har andre sektorer 
kommet tidligere i gang 
med å innarbeide 
rutiner som forebygger 
skader, med luftfarten 
og oljevirksomheten i 
fremste rekke. Og 
tittelen på en konferan-
se for statlige byggher-
rer neste uke går til 
kjernen i dette arbeidet: 
«Læring etter alvorlige hendelser».
 
Aktørene her opererer med et «Charter for skader i 
bygge- og anleggsnæringen», og en programpost går 
ut på å stadig forbedre ordningene med å dele 
erfaringer fra uønskede hendelser. Hva sviktet og 
hvorfor? Åpenhet og profesjonell håndtering av 
uregelmessigheter en forutsetning for læring. At 
luftfarten her var en banebryter, har utvilsomt 
bidratt til å minimere antallet lyulykker. Det sier seg 
selv at arbeidsmiljøer med tendenser til å dekke 
hverandre, for å vokte profesjonsrevirer eller unngå 
kjeft,  trenger å oppdateres.
 
Men trolig handler mye simpelthen om økt bevisst-
gjøring når det gjelder tiltak og rutiner rundt om i 
sykehus-Norge. Helsedirektoratet anslår at det er 
mulig å forebygge rundt halvparten av skadene, og 
forsikrer om skjerpet innsats og økt ressursbruk. Når 
statistikken skal presenteres de kommende årene, 
bør kurvene vise mer bevegelse enn hittil – i riktig 
retning. For det handler om å spare mennesker for 
unødige lidelser og det som verre er, med store 
samfunnsøkonomiske gevinster som en bonus. 
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håndtering av  
uregelmessig- 
heter en  
forutsetning  
for læring

  ■ I helga nøt vi muligens den 
siste sommerdagen i Lofoten 
(?). Vi spiste middag og koste 
oss på Hauklandstranda og etter 
en gjennomgang av kamerarul-
len kunne jeg telle at jeg og min 
lille familie har spist middag på 
Hauklandstranda hele 15 ganger 
i sommer! 

  ■ sitatwcDet er altså ikke bare 
turister som benytter seg av det-
te fantastiske friluftsområdet. 
Litt av grunnen til at vi besøker 
denne perlen så ofte er fordi den 
er så lett tilgjengelig; 10 minut-
ter kjøretur fra hjemmet vårt lig-
ger Norges ineste sandstrand, 
selv på den varmeste sommer-
dagen i juli klarte vi å inne par-
kering og stranda er lett tilgjen-
gelig for alle. 

  ■ Og, sist men ikke minst; der 
innes ett ofentlig toalett. Som 
høygravid kvinne og med en li-
ten kar på slep som relativt ny-
lig har sluttet med bleier så sier 
det seg selv at vi har hatt et økt 
behov for å ha et ordentlig toa-
lett i nærheten dersom vi skulle 
på tur. 

  ■ På mitt favorittsted innes ett 
enkelt men reint servicebygg 
med vannklosett som bestan-
dig har toalettpapir tilgjengelig 

og der er en vask med rennende 
vann så man får vasket ingrene 
sine skikkelig.

  ■ Jeg setter så pris på å ha mu-
ligheten til å nyte godværsda-
gene på den vakre stranden, og 
samtidig ha ett ordentlig toalett 
i nærheten. Det høres kanskje 
spesielt ut å være takknemlig for 
at man har ett toalett tilgjengelig 
på en av de mest besøkte sand-
strendene i Norge, men i Lofo-
ten er faktisk dette en luksus. 

  ■ Så tusen takk til Vestvågøy 
kommune og til de som drifter 
dette servicebygget, til de som 
vasker der, tømmer søpla og 
fyller på med toalettpapir. Vit at 
jobben sitatwc2 dere gjør settes 
pris på, ikke bare av turistene 
men også av oss som lokale!

  ■ Jeg håper vi i framtiden får 
på plass en ordning med turist-
skatt slik at lere får mulighe-
ten til å bygge enkle men rene 
toaletter på de mest utsatte og 
besøkte plassene i Lofoten, slik 
at vi slipper å møte på uhygge-
lige ekskrementer når vi trasker 
rundt på turstiene i vår fantas-
tiske natur! 

LESERBREV

Elianne Einarsen, 

Masterstudent

naturbasert reiseliv

  ■ Det klages mye på manglende 
infrastruktur og toalettfasilite-
ter i Lofoten. I dette innlegget 
vil jeg framsnakke det lotte to-
alettbygget på Hauklandstranda 
og rose de som drifter det.

  ■ Som masterstudent i natur-
basert reiseliv har jeg nøye fulgt 
den pågående debatten om den 
økte turistmengden i Lofoten 
og den økte slitasjen på naturen 
og de mange manglende fasili-
tetene i regionen vår. Og jeg er 
helt enig i at vi må få på plass en 
inansiering av felles goder der-
som vi skal fortsette å øke antal-
let besøkende til øyriket. Dagens 
situasjon er uholdbar for besø-
kende så vel som for lokalbe-
folkningen.

  ■ Allikevel vil jeg gjerne trekke 
fram ett positivt eksempel, ett 
eksempel til etterfølgelse. Jeg 
vet ikke hvordan de har klart å 
inansiere dette, eller hvordan 
det er styrt, men ett sted i Lofo-
ten har ett fantastisk lott gratis 
servicebygg.

Ikke alt er bare negativt hva  
angår toalettfasiliteter i Lofoten

RENT TOALETT: Som høygravid setter jeg enormt pris på å ha ett reint toalett tilgjengelig!   FOTO: PRIVAT


